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Írásbeli kérdés

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Dr. Matolcsy

György nemzetgazdasági miniszter úrhoz

„Ötletekből nincs hiány IL ?”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az ötletekből nincs hiány című K14671 . számon benyújtott kérdésemre Dr . Réthelyi Miklós

nemzeti erőforrás miniszter úr válaszolt, holott azt Önnek címeztem, hiszen az elsősorban

foglalkoztatáspolitikai kérdésekről szólt.

Sajnos Réthelyi miniszter úr válaszában egy kérdésemre sem felelt . Engedje meg, hogy idézzem

levelét, hogy ön is lássa, nem állítok valótlant :

„Az ön által „Ötletekből nincs hiány” címmel, K/4671 . számon feltett írásbeli választ

igénylő kérdésével kapcsolatban az alábbiakról tájékoztatom :

Ön téved. Nem a jelenlegi kormány, hanem Gyurcsány Ferenc nevezte botránynak azt,

hogy Magyarországon minden harmadik nyugdíjas rokkantnyugdíjas . Már 2007

februárjában erről beszélt az Országgyűlésben. Idézem Önnek : „Ha van botrány, akkor az,

hogy ma minden harmadik nyugdíjas rokkantnyugdíjas, és ez utóbbiak közül minden másodi k

még aktív korban van, akár dolgozhatna is, akár a munka adhatna értelmet életének . " Tehát

Önök és Gyurcsány Ferenc személyesen gerjesztettek olyan indulatokat, amiben a

rokkantnyugdíjasokat csalónak bélyegzik meg .

Szűcs Erika jelenlegi frakciótársa 2008 szeptemberében miniszterként szintén itt a T .

Házban a következőt mondta: „ ( . .) nem csupán a gazdaság igényei, hanem mindannyiun k

napi tapasztalatai is visszaigazolnak, hogy mi is a társadalom valós elvárása a több mint 400



ezer munkaképes korú rokkantnyugdíjas esetén . Ez az elvárás világos: aki munkaképes, az

dolgozhasson - és dolgozzon is -, legyen több adófizető, hogy kevesebb adóból is tiszte s

megélhetést lehessen azoknak a honfitársainknak is biztosítani, akiknek a rehabilitáció már

nem segít. Ez a mi társadalmi programunt, és nem a pénzspórolás . "Akkor Önök tapsoltak!

De emlékeztetem Önt Veres János korábbi szocialista pénzügyminiszter szavaira — ak i

most szintén az Ön frakciótársa , aki 2009 márciusában szintén e házban mondta a

következőket: „ (. . .) nem kerülhetők meg ezek a bizonyos strukturális átalakításol, azaz hozzá

kell nyúlni mindazokhoz a területekhez, amit ön felsorolt a holland példa alapján a

nyugdíjrendszert illetően, a rokkantnyugdíj-rendszert illetően, a munkanélküli-ellátást

illetően, (. . .) Meg vagyok arról győződve, hogy a következő időszakban, amikor ilyen

döntésekre sor fog kerüln i

Magyarországon, akkor bizonyosan mindazok akik immáron belátjál, hogy az elmúl t

időszak elhalasztott döntései károsak az országnak támogatni fogják ezeket a javaslatokat . "

Képviselő Úr! Önök politikai haszonszerzés céljából nem tették meg a szükséges lépéseket,

és Önnek most is politikai haszonszerzés a célja . Kérem, ha ön nem hiszi el a Kormánynak,

hogy ezek a lépések szükségesek legalább saját párttársai szavának higgyen . Mindezek után

megnyugtatom, aki nem munkaképes, a jövőben is jogosult lesz ellátásra, azokat pedig, akik

tudnak dolgozni, különféle eszközökkel segítjük majd, hogy munkát találjanak ”

Azt hiszem világos, hogy fenti válaszban semmilyen módon nem érintették az általam feltet t

kérdéseket.

Egyúttal hadd tájékoztassam a kormány tagjait, hogy Szűcs Erika nem frakciótársam, ahogyan

Gyurcsány Ferenc sem . Magam pedig nem voltam tagja a Parlamentnek az előző ciklusban .

Továbbá engedje meg Miniszter Úr, hogy megismételjem kérdéseimet :

A rokkantnyugdíj asok átminősítésével kapcsolatban merült fel az a hír, miszerint bevezetik a

Rehabilitációs kártyát, amelynek révén a munkáltató teljes járulékmentességet élvezne a rehabilitál t

foglalkoztatásáig . Ez azonban azért érdekes, mert mai is létezik olyan uniós pályázat, aminél eg y

évig a teljes bér és járulék költségeket megtéríti az állam . Ebben a konstrukcióban 35 ezer

rehabilitációs járadékban részesülő ember közül egy év alatt mindössze 15 ezer talált munká t

magának.



Sajnos a mai a cégek a minimálbér- és a járulékemelések miatt inkább leépítésekre készülnek ,

nem beruházásokra . Miniszter Úr mit gondol, milyen módon lehet a munkáltatókat arra ösztönözni ,

hogy rehabilitálható személyeket alkalmazzanak?

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

Miben lesz más a Rehabilitációs kártya a ma elérhető bértámogatási formáknál?

Mennyi forrást szánnak erre? Milyen mást támogatási rendszert vált ki ez a „kártya” a

jövőben?

Miért várnak nagyobb hatásosságot ettől a szisztémától?

Mikor látják már be, hogy képtelenség lesz több százezer egészségkárosodott ember t

elhelyezni egy recesszióval küzd ő gazdaságban, ahol egyébként sem nő a

foglalkoztatottság?

Tisztelettel várom válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és hatáskörérő l

szóló 212/2010. (VII. 1 .) Korm. rendelet 73. § c) pontja alapján Ön felel az adópolitikáért ezért

kérdésem megválaszolása is az Ön feladatkörébe tartozik .

Budapest, 2011 . november 3 .

Tóth Csaba

(MSZP)

országgyűlési képviselő
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